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Folketingets Social- og Indenrigsudvalg 

Folketingets Social- og Indenrigsudvalg har d. 26. juni 2020 stillet følgende spørgsmål 

nr. 597 (alm. del) til social- og indenrigsministeren, som hermed besvares endeligt. 

Spørgsmålet er stillet efter ønske fra Karina Adsbøl (DF). 

Spørgsmål nr. 597: 

”Vil ministeren redegøre for, hvilken betydning det har for sagsbehandlingen ved fjer-

nelse af et barn fra en plejefamilie, hvis den biologiske mor og barnet selv ønsker, at 

barnet bliver boende hos plejefamilien?” 

Svar: 

En ændring af anbringelsessted er en stor omvæltning for barnet, men naturligvis også 

for både anbringelsessted og forældremyndighedshaver. Det er derfor, at der er knyttet 

en række af krav til sagsbehandlingen, når en ændring overvejes, og at forældremyn-

dighedshaver og barnet, der er fyldt 12 år, skal samtykke til ændringen. 

Såfremt samtykke ikke kan opnås, er det kommunens børn og unge-udvalg, der skal 

træffe afgørelse om ændring efter servicelovens § 69, stk. 3, når det anses for nødven-

digt under hensyn til formålet med anbringelsen, og hvis det vurderes, at barnets be-

hov for støtte bedst imødekommes ved en ændring.  

Børn og unge-udvalget skal udarbejde en indstilling, som bl.a. skal indeholde barnets 

holdning til ændring af anbringelsessted, udtalelse fra det aktuelle anbringelsessted, 

øvrige nødvendige oplysninger samt en beskrivelse af det nye anbringelsessteds for-

ventede egnethed til at imødekomme barnets behov for støtte og for nære og stabile 

voksenrelationer. Ved sidstnævnte skal det vurderes, hvorvidt barnet eller den unge 

har opnået så stærk tilknytning til det aktuelle anbringelsessted, at det må antages at 

være af væsentlig betydning for barnet at forblive der, med evt. yderligere støtte, frem-

for at foretage en ændring. 

Ændring af anbringelsessted indbefatter derfor en grundig sagsbehandling, hvor alle 

relevante forhold indgår, og hvor hensynet til barnets bedste er centralt. 

Regeringen er optaget af, at anbragte børn skal opleve færrest mulige skift, og det er et 

meget vigtig arbejde for det udspil, om indsatsen over for anbragte og udsatte børn, 

som regeringen vil komme med senere på året. 
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